
     R O M Â N I A 
    JUDEŢUL BISTRIŢA-NĂSĂUD 
         CONSILIUL JUDEŢEAN 
   Nr.II/15919 din 12.07.2022 
 

PROCES - VERBAL 
încheiat astăzi, 28 iunie 2022, în şedinţa ordinară a  

Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 
 
 

Lucrările ședinței ordinare a Consiliului Județean Bistrița-Năsăud din 
data de 28 iunie 2022 se desfăşoară în sala de şedinţe a Palatului 
Administrativ, Piaţa Petru Rareş nr.1, municipiul Bistriţa, judeţul Bistriţa-
Năsăud, începând cu orele 1530. Prin Dispoziţia Preşedintelui Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud nr.113 din 21.06.2022 a fost convocat Consiliul 
Judeţean Bistriţa-Năsăud în şedinţă ordinară la data de 26 mai 2022, orele 
1430, iar prin Dispoziţia Preşedintelui Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.125 din 27.06.2022 s-a modificat ora ședinței ordinare la ora 1530. 
Consilierii judeţeni au fost convocaţi în scris, prin invitaţie, telefonic şi prin 
mass-media. 

Anunţul cu privire la proiectul ordinii de zi a fost afişat la sediul 
instituţiei şi pe site-ul www.portalbn.ro. 

* 
La ședință este prezent domnul Emil Radu Moldovan - Președintele 

Consiliului Județean Bistrița-Năsăud. De asemenea, sunt prezenți următorii 
consilieri județeni: doamna Tabără Camelia - vicepreședinte, domnul 
Kecskés-Simionca Tiberiu-Ciprian - vicepreședinte, domnul Antal Attila, 
domnul Bertel Doru, doamna Calo Viorica, domnul Cârlig Cristian-Costel, 
doamna Cîrcu Mirela-Maria, domnul Coman Samuel-Leon, doamna Darabont 
Emiliana-Cristina, domnul Dedean-Bortăș Ioan, domnul Demian Ioan-Alin, 
doamna Duca Simona-Elena, domnul Filipoiu Augustin-Florinel, domnul Forai 
Mihael-Simion, domnul Galeș Florin-Grigore, domnul Ganea Octavian-Mihai, 
domnul Lupșan Nicolae-Grigore, domnul Manea Angelo-Aurelian, domnul 
Marica Marius-Macedon, domnul Moldovan Florin-Cristian, domnul Pintea 
Vasile-Lucian, domnul Pop George, domnul Puica Vasile, domnul Rus Dorin-
Octavian, domnul Rus Marin-Vasile, domnul Rus Romulus-Virgil, domnul 
Sbîrciu Călin, domnul Scuturici Gheorghe, doamna Sigmirean Doina-Maria și 
doamna Ulecan Maria.  

* 
Participă la ședință doamna Alexandrina-Crina Borș - Secretarul general 

al județului și domnul Grigore-Florin Moldovan - Administrator public al 
județului. 

* 

http://www.portalbn.ro/
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De asemenea, sunt prezente persoane din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud: doamna Butta Elena - 
director executiv, domnul Cioarba Teofil-Iulian - director executiv, domnul 
Ceclan-Oprea Ciprian - director executiv, doamna Farcaș-Rotariu Cristina-
Annamaria - Arhitect șef, doamna Hasnăș Veronica - șef serviciu, domnul Pop 
Marian-Gabriel - șef serviciu, doamna Ceuca Adriana-Gabriela - șef birou, 
doamna Borșa Luminița - șef birou, doamna Jurje Ana - șef birou, doamna 
Nicoară Maria - consilier superior, domnul Spân George-Marian - consilier 
principal, doamna Neamțiu Oana-Ancuța - consilier cabinet președinte și 
domnul Marica Alex-Dan - consilier cabinet președinte. 

Au fost invitați la ședință și sunt prezenți în sală: domnul Lt.col. 
Apetroaei Vasile - șeful Structurii Teritoriale pentru Probleme Speciale 
Bistrița-Năsăud, domnul Lazany Gabriel - managerul Spitalului Județean de 
Urgență Bistrița, domnul Cosma Vasile-Eugen - directorul Clubului Sportiv 
„GLORIA 2018” Bistrița-Năsăud.    

* 
(Ora 1530) 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Sărut-mâinile! Bună ziua, mulțumesc pentru prezență!  
Din totalul de 30 de consilieri județeni sunt prezenți 30 plus 

președintele, fiind astfel îndeplinite prevederile legale pentru buna 
desfășurare a ședinței consiliului județean. 

Cu permisiunea dumneavoastră o să vă prezint proiectul ordinii de zi, 
suplimentat cu 1 proiect de hotărâre: 

1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 
Județean Bistrița-Năsăud din data de 26.05.2022 

 
2. Proiect de hotărâre nr.VIII/13292 din 14.06.2022 privind 

actualizarea Monografiei economico-militare a județului Bistrița-
Năsăud, ediția 2022 
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

 
3.  Proiect de hotărâre nr.VIII/13529 din 16.06.2022 privind 

repartizarea unei locuințe destinată închirierii tinerilor specialiști 
din sănătate 
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

 
4.  Proiect de hotărâre nr.VIII/13886 din 21.06.2022 privind 

modificarea și completarea Regulamentului de organizare și funcționare 
al Clubului Sportiv „GLORIA 2018" Bistrița-Năsăud, aprobat prin 
Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.43/2018, cu 
modificările și completările ulterioare  
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
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5. Proiect de hotărâre nr.VIII/13562 din 16.06.2022 privind 
modificarea și completarea Regulamentului de organizare şi 
funcţionare al Complexului Muzeal Bistriţa-Năsăud, aprobat prin 
Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.68/2018  
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

 
6.  Proiect de hotărâre nr.VIII/13557 din 16.06.2022 privind 

constituirea dreptului de administrare în favoarea Complexului 
Muzeal Bistrița-Năsăud asupra imobilului monument istoric „Casa 
săsească” Livezile, înscris în Cartea funciară nr.28874 Livezile, 
proprietate publică a județului Bistrița-Năsăud 
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

 
7.  Proiect de hotărâre nr.VIII/13795 din 20.06.2022 privind 

constituirea dreptului de administrare în favoarea Spitalului 
Județean de Urgență Bistrița asupra imobilului-teren, situat în 
municipiul Bistrița, Bd. G-ral Grigore Bălan nr.43, înscris în Cartea 
funciară nr.61482 Bistrița, proprietate publică a județului Bistrița-
Năsăud 
Inițiator: Emil Radu Moldovan - Președintele Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 

 
8. Proiect de hotărâre nr.VIII/13673 din 17.06.2022 privind 

aprobarea dării în folosinţă gratuită Spitalului Județean de Urgenţă 
Bistriţa a unui autovehicul dotat cu echipamente specifice 
(autospecială medicalizată), proprietate privată a judeţului Bistriţa-
Năsăud 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
9.  Proiect de hotărâre nr.VIII/13997 din 21.06.2022 privind 

actualizarea indicatorilor tehnico-economici aferenți obiectivului de 
investiții „Modernizare DJ 173C, km 9+125-19+860, Buduș-Șieu, 
județul Bistrița-Năsăud” 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
10. Proiect de răspuns la plângerea prealabilă nr.296 din 

06.06.2022, înregistrată la Consiliul Județean Bistrița-Năsăud cu 
nr.II/13302 din 14.06.2022 formulată împotriva Hotărârii 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.189/16.12.2021 privind 
stabilirea taxelor speciale şi a tarifelor percepute în anul 2022 de 
Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud şi instituţiile subordonate 

 
11. Proiect de răspuns la plângerea prealabilă nr.408 din 

16.06.2022 înregistrată la Consiliul Județean Bistrița-Năsăud sub 
nr.II/13500 din 16.06.2022 formulată de Societatea TRANSMIXT 
S.A. împotriva Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.118/2021 privind aprobarea Regulamentului și a Caietului de 
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sarcini al Serviciului de transport public județean de persoane prin 
curse regulate, în județul Bistrița-Năsăud, și a documentației de 
atribuire a Contractelor de delegare a gestiunii Serviciului public de 
transport județean de persoane prin curse regulate, în județul 
Bistrița-Năsăud și a Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.77/18.05.2022 privind aprobarea actualizării Studiului de 
oportunitate și a modificărilor la Documentația de atribuire a 
Contractelor de delegare a gestiunii Serviciului public de transport 
județean de persoane prin curse regulate, în județul Bistrița-
Năsăud, conform Deciziei C.N.S.C. nr.2858/C3/3048, 3049, 3050, 
3052 din 24.12.2021 și a Deciziei civile nr.148/2022 a Curții de Apel 
Cluj 

 
12. Proiect de hotărâre nr.VIII/14215 din 23.06.2022 privind 

cumpărarea imobilelor-terenuri, situate în localitatea Posmuș, 
Comuna Șieu, județul Bistrița-Năsăud, proprietatea domnului Ivan 
Mihai-Pavel și a doamnei Ivan Maria 
Iniţiator: Emil Radu Moldovan - Preşedintele Consiliului Judeţean Bistriţa-Năsăud 

 
13. Diverse 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Dacă sunt intervenții la proiectul ordinii de zi, stimați colegi? Nu sunt. 

Deschidem procedura de vot, vă rog să votați. 
Cu 31 de voturi „pentru”, pro iectul ordinii de zi a fost aprobat.  
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
1. Aprobarea procesului-verbal al ședinței ordinare a Consiliului 

Județean Bistrița-Năsăud din data de 26.05.2022 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați, stimați colegi. 
Cu 31 de voturi „pentru”, procesul-verbal a fost aprobat.  
Mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
2.  Proiect de hotărâre nr.VIII/13292 din 14.06.2022 privind 

actualizarea Monografiei economico-militare a județului Bistrița-
Năsăud, ediția 2022 

Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să 

votați. 
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat.  
Vă mulțumesc! 
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* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
3.  Proiect de hotărâre nr.VIII/13529 din 16.06.2022 privind 

repartizarea unei locuințe destinată închirierii tinerilor specialiști 
din sănătate 

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil  

  Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot. Vă rog să 
votați.  

 Supun votului dumneavoastră secret art.1 alin.(1) - Aprobarea 
repartizării unei locuințe destinată închirierii tinerilor specialiști din sănătate, 
situată în municipiul Bistrița, strada Prundului nr.16D, județul Bistrița-Năsăud, 
conform Anexei la proiectul de hotărâre. 

Cu 31 de voturi „pentru”,  art.1 alin.(1) a fost adoptat. 
 Supun votului dumneavoastră proiectul de hotărâre în integralitate. 
Cu 31 de voturi „pentru”, proiectul de hotărâre a fost adoptat. 
Mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
4. Proiect de hotărâre nr.VIII/13886 din 21.06.2022 privind 

modificarea și completarea Regulamentului de organizare și funcționare 
al Clubului Sportiv „GLORIA 2018" Bistrița-Năsăud, aprobat prin 
Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.43/2018, cu 
modificările și completările ulterioare  

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de administrație - aviz favorabil 

 Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să 
votați, stimați colegi. 

Cu 31 de votur i „pentru”, pro iectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc!  

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
5. Proiect de hotărâre nr.VIII/13562 din 16.06.2022 privind 

modificarea și completarea Regulamentului de organizare şi 
funcţionare al Complexului Muzeal Bistriţa-Năsăud, aprobat prin 
Hotărârea Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.68/2018  

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil  
Comisia de administrație - aviz favorabil 
 Dacă sunt intervenții, vă rog? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă 

rog să votați. 
Cu 31 de voturi „pentru”, pro iectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 

* 
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Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
6. Proiect de hotărâre nr.VIII/13557 din 16.06.2022 privind 

constituirea dreptului de administrare în favoarea Complexului 
Muzeal Bistrița-Năsăud asupra imobilului monument istoric „Casa 
săsească” Livezile, înscris în Cartea funciară nr.28874 Livezile, 
proprietate publică a județului Bistrița-Năsăud 
        Comisia de urbanism - aviz favorabil 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil  

 Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să 
votați. 

Cu 31 de voturi „pentru”, pro iectu l de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
7. Proiect de hotărâre nr.VIII/13795 din 20.06.2022 privind 

constituirea dreptului de administrare în favoarea Spitalului 
Județean de Urgență Bistrița asupra imobilului-teren, situat în 
municipiul Bistrița, Bd. G-ral Grigore Bălan nr.43, înscris în Cartea 
funciară nr.61482 Bistrița, proprietate publică a județului Bistrița-
Năsăud 

Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil  

 Dacă sunt intervenții, stimați colegi? Nu sunt. Deschidem procedura de 
vot, vă rog să votați. 

 Cu 31 de voturi „pentru”, pro iectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc. 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
8.  Proiect de hotărâre nr.VIII/13673 din 17.06.2022 privind 

aprobarea dării în folosinţă gratuită Spitalului Județean de Urgenţă 
Bistriţa a unui autovehicul dotat cu echipamente specifice 
(autospecială medicalizată), proprietate privată a judeţului Bistriţa-
Năsăud 

 Comisia de sănătate, cultură, tineret și sport - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil 
Comisia de administrație - aviz favorabil 

 Dacă sunt intervenții, stimați colegi? Nu sunt. Deschidem procedura de 
vot, vă rog să votați. 

Cu 30  de voturi „pentru” și un consilier județean care nu a 
votat, pro iectul de hotărâre a fost adoptat. 

(Nu a votat doamna consilier județean Calo Viorica.) 
Vă mulțumesc! 
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* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
9. Proiect de hotărâre nr.VIII/13997 din 21.06.2022 privind 

actualizarea indicatorilor tehnico-economici aferenți obiectivului de 
investiții „Modernizare DJ 173C, km 9+125-19+860, Buduș-Șieu, 
județul Bistrița-Năsăud” 

Comisia economică - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
 Dacă sunt intervenții, vă rog? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă 

rog să votați. 
Cu 31 de voturi „pentru”, pro iectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
10. Proiect de răspuns la plângerea prealabilă nr.296 din 

06.06.2022, înregistrată la Consiliul Județean Bistrița-Năsăud cu 
nr.II/13302 din 14.06.2022 formulată împotriva Hotărârii 
Consiliului Județean Bistrița-Năsăud nr.189/16.12.2021 privind 
stabilirea taxelor speciale şi a tarifelor percepute în anul 2022 de 
Consiliul Judeţean Bistriţa-Năsăud şi instituţiile subordonate 

 Dacă nu sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog 
să votați. 

Cu 31 de voturi „pentru”, respingerea plângerii prealabile a 
fost aprobată.  

Mulțumesc! 
* 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
11. Proiect de răspuns la plângerea prealabilă nr.408 din 

16.06.2022 înregistrată la Consiliul Județean Bistrița-Năsăud sub 
nr.II/13500 din 16.06.2022 formulată de Societatea TRANSMIXT 
S.A. împotriva Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.118/2021 privind aprobarea Regulamentului și a Caietului de 
sarcini al Serviciului de transport public județean de persoane prin 
curse regulate, în județul Bistrița-Năsăud, și a documentației de 
atribuire a Contractelor de delegare a gestiunii Serviciului public de 
transport județean de persoane prin curse regulate, în județul 
Bistrița-Năsăud și a Hotărârii Consiliului Județean Bistrița-Năsăud 
nr.77/18.05.2022 privind aprobarea actualizării Studiului de 
oportunitate și a modificărilor la Documentația de atribuire a 
Contractelor de delegare a gestiunii Serviciului public de transport 
județean de persoane prin curse regulate, în județul Bistrița-
Năsăud, conform Deciziei C.N.S.C. nr.2858/C3/3048, 3049, 3050, 
3052 din 24.12.2021 și a Deciziei civile nr.148/2022 a Curții de Apel 
Cluj 
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 Deschidem procedura de vot, vă rog să votați.  
Cu 31 de voturi „pentru”, respingerea plângerii prealabile a 

fost aprobată.  
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
12. Proiect de hotărâre nr.VIII/14215 din 23.06.2022 privind 

cumpărarea imobilelor-terenuri, situate în localitatea Posmuș, 
Comuna Șieu, județul Bistrița-Năsăud, proprietatea domnului Ivan 
Mihai-Pavel și a doamnei Ivan Maria 

Comisia de administrație - aviz favorabil 
Comisia economică - aviz favorabil  
Comisia de urbanism - aviz favorabil 
Comisia juridică și de fonduri europene - aviz favorabil  

 Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Deschidem procedura de vot, vă rog să 
votați.  

Cu 31 de voturi „pentru”, pro iectul de hotărâre a fost adoptat. 
Vă mulțumesc! 

* 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
13. Diverse. 
Vă rog, dacă sunt intervenții? Vă rog, domnule consilier Coman. 
Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
Domnule președinte, stimați colegi. Am avut o discuție foarte bună, 

foarte frumoasă în comisie cu domnul director Lazany, legat de ce se poate 
întâmpla pozitiv în sistemul nostru medical. De ce mai sunt anumite probleme 
în spitalele noastre, și rezolvările... sunt politice, spunea domnul director și 
sunt total de acord cu dânsul, noi ar trebui să declanșăm pe cale politică o 
reformă a sistemului medical în primul rând prin separarea privatului de 
sistemul public. Neapărat, aceasta trebuie să o influențăm și noi de la Bistrița 
și din alte părți, pentru că, doctorul care stă în spital.... Trebuie să o spunem 
public, să avem curajul să spunem indiferent de cine ne ascultă, ce doctor se 
supără pe noi. Doctorul care stă 8 ore în spital, lucrează la spital 8 ore, și încă 
6-7 la privat, eu nu știu cum își face treaba foarte bine. De aceea, ca să 
corectăm sistemul, trebuie în primul și în primul rând să separăm lucrurile. 
Sper că sunteți de acord, și din ce văd, sunteți de acord cu lucrul acesta, și 
trebuie să spunem mai departe, pentru că lucrurile nu arată bine. Mai sunt și 
astăzi oameni nemulțumiți, colegi de aici, consilieri județeni, am discutat 
astăzi de exemplu, nemulțumiți de ce s-a întâmplat săptămâna trecută cu... 
Nu discutăm amănunte, că nu sunt importante neapărat amănuntele, ci 
importantă este viziunea de ansamblu, cum putem face ca sistemul să fie mai 
corect față de cetățean. Doctorul să-și aplece atenția, acele 6-8 ore, și să fie 
foarte concentrat, plătit este... nu trebuie să discutăm de plată că este foarte 
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bine plătit, să-și facă cu adevărat treaba. Este o discuție numai, nu neapărat 
trimit către cineva. 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Mulțumesc. Domnul dr.Marin Rus și pe urmă doamna consilier Calo. 
Vasile-Marin Rus: - consilier județean - 
Eu voiam să trec la alt subiect. Mi-a atras atenția colegul la alt subiect. 

Eu voiam să văd dacă știm în ce stadiu este proiectul de bugetare 
participativă? Dacă este finalizat? Dacă există vreun câștigător, și dacă nu 
există, dacă putem deschide o nouă sesiune de bugetare participativă? 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Da, eu am înțeles că domnul director economic v-a adus toate lămuririle 

în comisie, dar îl mai rog odată să o facă și în plen. Domnule director, vă rog 
să răspundeți solicitărilor domnului consilier. 

Teofil-Iulian Cioarba: - director executiv - 
Da, după cum știți procedura de bugetare participativă a fost încheiată. 

Este un proiect finanțat cu suma de 200 de mii de lei. Au fost efectuate 
procedurile de intabulare a imobilului respectiv, pentru că au fost unele 
probleme legate de proprietate. Împreună cu colegii de la direcția tehnică, 
identificăm soluțiile pentru punerea în aplicare a acestui proiect în localitatea 
Teaca. Pentru o nouă sesiune în cadrul procedurii de bugetare participativă, 
regulamentul nu prevede ca o nouă sesiune să poată fi pusă în practică în 
acest an. Deci, suma rămasă, respectiv 300 de mii de lei, urmează să o 
propunem la rectificare să fie alocată pe alte destinații.   

Vasile-Marin Rus: - consilier județean - 
Este un regulament făcut de consiliul județean. El se poate schimba.  
Teofil-Iulian Cioarba: - director executiv - 
După cum știți, am mai discutat și acest lucru, regulamentul putem să-l 

modificăm pentru bugetul de anul viitor. Deci, în cazul în care va veni o 
propunere să fie modificat, noi o să facem modificările respective.   

Vasile-Marin Rus: - consilier județean - 
Domnule președinte, nu mergem în continuare cu suma respectivă 

pentru ce a fost alocată? 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Nu avem cum să mergem, pentru că nu mai avem nici timp fizic, 

domnule doctor. În momentul de față putem să modificăm regulamentul, 
durează o lună, pe urmă procedura, deci fizic nu avem cum și trebuie 
analizat. În momentul de față, nu cred că mai avem timp fizic, pentru a mai 
face ceva în acest an cu acea sumă. Dar, cum ați precizat dumneavoastră, 
orice regulament este perfectibil, trebuie să propuneți o dezbatere pe acest 
subiect și să vedem ce facem și cum facem. Deci, timp fizic în momentul de 
față nu mai avem.  

Nu știu, nu am un termen academic, dar să fușărim un proiect, nu este 
timp fizic pentru a face ceva. Lucrurile durează.  

Doamna consilier Calo, vă rog.                
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Viorica Calo: - consilier județean - 
Bună ziua, domnule președinte. Bună ziua tuturor. Nu am vrut să 

intervin, să discut despre subiectul acesta, că vorbea colegul. Dar, din câte 
îmi aduc eu aminte și sper să am memoria bună, o tot spun că o am bună, 
dar o am, în regulament scrie clar că dacă nu se acoperă în prima sesiune se 
va face o a doua sesiune. Aceasta este 100%. Mai gândiți-vă dumneavoastră, 
dacă este! 

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Dar eu nu mă contrazic cu dumneavoastră, că nu am spus eu că nu 

este. Rămâneți vă rog puțin aici, doamna Secretar general al județului 
confirmă că nu este așa ceva în regulament.    

Doamna secretar, este în regulament a doua sau nu este?  
Alexandrina-Crina Borș: - secretar general al județului -  
Nu.  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Doamna Calo, vă rog. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Eu mă duc înapoi la proiecte și o să vă demonstrez că este.  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Dar e rușinos pentru Secretarul general al județului și pentru directorul 

economic care aici au afirmat public că nu avem în regulament o a doua 
sesiune. 

Viorica Calo: - consilier județean - 
Eu am încredere în ce zice doamna, dar eu știu că s-a discutat în 

comisie lucrul acesta.  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Numai o secundă. Că s-a discutat este una ce scrie în regulament este 

alta. Eu nu exclud varianta.. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Și ați fost de acord și dumneavoastră, chiar. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Eu de regulă sunt de acord. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Bun. Trec la subiectul, de fapt, pentru care am vrut să intervin. 
 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Vă rog! 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Fac parte cu câțiva colegi de aici din ATOP. Am vrut să vă întreb, 

domnule președinte, dacă dumneavoastră sunteți informat despre ce se 
discută în ATOP, despre ce proiecte se fac și ce se întâmplă în ATOP? Dacă 
sunteți informat de tot ce se întâmplă în ATOP?  

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
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Eu nu trebuie să fiu informat, consiliul județean trebuie să fie informat 
pentru că acesta și-a desemnat reprezentanții în ATOP. Dumneavoastră mi-ați 
sugerat că nu am cerut raportul celor trei reprezentanți ai societății civile pe 
care președintele îi desemnează prin dispoziție în ATOP, dar cred că aceasta 
voi face mâine dimineață la prima oră, voi cere câte un raport după fiecare 
ședință ATOP.   

Viorica Calo: - consilier județean - 
Nu ar fi rău, pentru că la ședința anterioară s-a discutat foarte mult și 

se discută tot timpul despre consumul de droguri în județul nostru și în școli 
în special. Nu aș vrea să mă repet, că știe toată lumea, dar nu vreau să 
rămână la nivel de declarație, de ședințe, și atunci, eu am cerut unor 
persoane să facă un raport după ce se termină vacanța, să se vadă... Mi-au 
dat niște cifre, că te sperii efectiv când auzi că cel mai mare număr de 
persoane care consumă droguri sunt copii din școli de 11-12 ani. Și atunci, 
am cerut un raport și mi s-a răspuns că de ce cer eu atâtea rapoarte?  Păi, 
atunci, noi de ce suntem în ATOP? Să ne vedem numai cât suntem de 
frumoși? Eu cred că nu. Mulțumesc!     

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Doamna Calo, sunt întru totul de acord. Domnul consilier Coman a mai 

declanșat o discuție pe acest subiect. Eu atunci am gândit cu voce tare și am 
supărat pe foarte multă lume... cum ne permitem noi aici, în consiliul 
județean, să analizăm activitatea altor instituții ale statului? Din păcate pentru 
noi toți, pentru toată societatea în care trăim, acest flagel este un dezastru, 
astăzi, care din păcate este ascuns de părinți, de dascăli, de directori, de 
inspectoratul școlar, de toată lumea. Și pentru că toată lumea bagă acest 
lucru sub preș, am ajuns, astăzi, în situația în care lucrurile sunt scăpate de 
sub control.  

Vă mulțumesc că mi-ați dat ocazia să-l felicit pe domnul doctor Pintea, 
care zilele trecute ne-a invitat la dânsul la Serviciul de medicină legală și ne-a 
prezentat un potențial proiect prin care am putea să-i ajutăm activitatea, dar 
nu cea de prevenție, care este cea mai importantă, ci de constatare a 
consumului de droguri, pentru că legislația prevede anumite probe științifice 
pentru ca autoritățile statului să poată interveni. L-am rugat pe domnul 
consilier județean, pe domnul dr.Pintea, să facă demersurile necesare către 
managementul Spitalului Județean de Urgență Bistrița, care la rândul său va 
continua demersurile către consiliul județean și domnul director Cioarba va 
trebui să găsească o soluție pentru ca la rectificarea de buget să putem 
bugeta achiziționarea unui aparat foarte modern care depistează absolut tot 
ce este pe piață în momentul de față. Dar, încă o dată, subliniez că acest 
lucru rezolvă problemele post consum. Din păcate, îmi aduc aminte, în anul 
2012, când am ajuns președintele consiliului județean, majoritatea oamenilor 
care mă abordau, oficial sau neoficial, căutau un loc de muncă. Astăzi, toată 
lumea mă abordează cu problema drogurilor, să știți. De la domnul dr.Pintea 
și de la colegii săi am mai învățat un pic de ABC legat de subiect și am aflat 
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că sunt foarte mulți tineri care nu au resurse financiare să-și cumpere droguri 
și cumpără tot felul de otrăvuri și de alte lucruri care conțin mefedron, sau 
ceva de genul acesta... care le prăjesc creierul și organismul. Nu știu ce 
putem face noi, fiecare dintre noi. Noi am bugetat, din câte știu, printre 
proiectele finanțate conform Legii nr.350/2005 și un astfel de proiect, „Spune 
nu drogurilor” prin care se încearcă să se facă o anumită conștientizare. Dar, 
fără o abordare de alt gen din partea părinților și în special a școlii, va fi 
foarte greu să facem ceva. Aici mă aveți partener, și în calitatea mea de 
președinte, și în cea de om, absolut tot ce este omenește posibil și putem 
face să diminuăm atât cât putem această poveste, sunt întru totul de acord. 
Eu, să știți, că mă gândesc cu îngrijorare la părinții care au copii și sunt 
expuși. Fiica mea are 28 de ani, așa că mulțumesc lui Dumnezeu, am trecut 
peste acest obstacol, dar în momentul de față lucrurile sunt total scăpate de 
sub control.  

Singurii care fac ceva în mod concret acum, sunt cei de la poliția 
rutieră, care-i găsesc la volan. Și am văzut și eu o statistică în presă din care 
reieșea că, în prezent, procentul celor depistați cu consum de stupefiante la 
volan se apropie de cel privind consumul de alcool.           

Vasile-Lucian Pintea: - consilier județean - 
Așa este. La noi, într-o săptămână, procentul este jumătate-jumătate 

din cei depistați cu consum de droguri, respectiv alcool. Aș vrea să mai 
completez că, într-adevăr, la noi ajung la final, dar ar putea avea și un efect 
preventiv aparatul despre care vorbeați. Pentru că, în momentul în care se 
știe că se pot face aceste determinări la nivelul județului, la care pot avea 
acces inclusiv părinții, pentru că se pot face și la cererea aparținătorilor, 
sigur, cu niște costuri, și atunci ar putea avea un efect pozitiv și în prevenție.                          

Viorica Calo: - consilier județean - 
Și după ce descoperi că a consumat droguri, îl ajuți cu ceva pe copilul 

acela?  
Vasile-Lucian Pintea: - consilier județean - 
În mod normal, da, sunt asociații, ONG-uri, care se ocupă de 

dezintoxicare, legislație există.    
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Doamna Calo, secția de medicină legală nu prea are cu ce să ajute. 
Viorica Calo: - consilier județean - 
Nu vorbesc de dânsul, la general. 
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Din păcate, statul român este repetent la acest capitol, este o părere 

proprie, pentru că altfel nu eram în această situație. Îmi cer scuze, dacă 
greșesc cu analiza mea, dar statul român este depășit total de acest subiect. 
Pentru că toată lumea discută că dealer-ii de droguri, fără rezerve, intră și 
vând la majorate, la petreceri, peste tot. Situația este scăpată de sub control, 
total.   

Viorica Calo: - consilier județean - 
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Am avut invitat pe doamna doctor de la psihiatrie care a spus că într-o 
singură zi a internat trei elevi. Aceasta ne-a povestit că pe unul dintre ei l-a 
întrebat ce ar vrea acum, iar el a răspuns că ar vrea să moară. Păi, așa 
ajutăm noi copii? Ca să moară la 18 ani? Este de datoria noastră, domnule 
președinte, să facem mai mult decât am făcut.  

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Da, dar din păcate, în prezent, statul român nu are nici o clinică de 

dezintoxicare, doamna Calo, nici una!   
Vasile-Lucian Pintea: - consilier județean - 
Are o singură secție la Spitalul Obregia din București.   
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Deci, în afară de clinicile private sau secțiile de psihiatrie care propriu-

zis nu au treabă cu subiectul acesta, nu are nimic.  
Nu știu... haideți, dacă sunteți de acord, supun votului dumneavoastră 

onorific, ca plenul consiliului județean să-i scrie Primului-ministru, ministrului 
sănătății, ministrul de interne, Președintelui României, președinților celor 
două camere ale Parlamentului,  instituțiilor statului, o scrisoare prin care 
sesizăm amploarea luată de problema drogurilor. Bun, cine este pentru? 
Împotrivă? Abțineri? Toată lumea este pentru.  

Doamna Secretar general al județului, vă rog, prin Biroul relații publice,  
să pregătim o scrisoare prin care îi atenționăm că lucrurile sunt scăpate de 
sub control. Eu sunt convins că sunt informați, nu cred că nu știu despre ce 
se întâmplă. Și poate că deciziile luate de Ministerul de Interne, de a face 
angajări substanțiale atât la inspectoratele județene de poliție, cât și la cele 
de jandarmi au vreo legătură cu acest lucru. Am rugămintea să facem 
această scrisoare în numele plenului Consiliului Județean Bistrița-Năsăud.    

Bun. Dacă mai este ceva? Vă rog, domnule consilier județean.      
Samuel-Leon Coman: - consilier județean - 
Din discuțiile și din ceea ce știu eu de la inspectoratul școlar, în vara 

aceasta evident că poliția numai, a reacționat și reacționează binișor. A făcut 
filtre la Băile Figa... și acolo se descoperă că, din păcate, este un focar. Mi-au 
spus proprietarii de cabane că vin dealer-ii și vând drogurile înăuntru, în 
cabane. Eu zic că, în vara aceasta, trebuie să ne concentrăm pe locurile de 
distracție ale copiilor și poliția știe lucrul acesta. Dar, din toamnă, trebuie să 
fim pregătiți, de aceea tot am insistat cu doamna Tabără, în primul rând cu 
domnul inspector general care are deja o strategie, dar ea trebuie cumva 
completată, să intrăm foarte tare în școli. Deci, diriginții, profesorii, pentru că 
acolo este elementul cel mai important pentru prevenție. Dacă vom construi 
foarte bine o prevenție în școli, facem ceva!       

Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Măcar să semnalizăm lucrurile, adică să nu ascundem. Pentru că nu 

cred că un profesor la clasă sau dirigintele nu știe că un copil are o astfel de 
problemă. La mine a fost o mamă disperată a unui copil de clasa a X-a de la 
un colegiu de prestigiu din oraș, nu pot să spun public numele colegiului, 
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mamă care și-a pierdut serviciul din cauză că a trebuit să se ocupe de copil. 
Aceasta mi-a spus că, din clasa respectivă de 25 de elevi, 20 se droghează și 
toată lumea știe lucrul acesta. I-am spus că nu am cu ce să o ajut și am 
rugat-o să facă un memoriu, pe baza căruia să pot scrie și eu ministrului de 
interne. Doamna mi-a spus că niciunul dintre părinții celorlalți 20 de copii nu 
vor să semneze un astfel de memoriu, refuză, deci e foarte greu. Dar, eu nu 
cred că profesorul de la clasă, care își cunoaște elevii, din ce se discută, nu 
știe când copilul are o problemă. Din păcate, de foarte mult timp, toate 
lucrurile acestea se ascund.  Cred că a venit momentul când nu se mai poate, 
adică ceva trebuie făcut, pentru că este un dezastru. Dacă v-ați uita ce este 
la UPU!    

Viorica Calo: - consilier județean - 
Te doare mai tare când este vorba despre un copil de 11-12 ani...  
Emil Radu Moldovan: - preşedinte - 
Da. Dacă nu mai sunt alte intervenții, vă mulțumesc foarte mult și vă 

doresc o după-masă plăcută! Vineri vă așteptăm la manifestările Gloriei, la 
centenarul secției de fotbal, pe stadion. 

* 
Declar închise lucrările ședinței. (Ora 1604) 

* 
Drept pentru care s-a încheiat prezentul proces-verbal. 

    PREŞEDINTE,          SECRETARUL GENERAL AL JUDEŢULUI, 
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